
 Číslo materiálu : 3/52 
Komise: Komise pro životní prostředí  

Datum :   9. 2. 2015 v 17,00 hodin, v zasedací místnosti Zemědělské správy 

Přítomni: 
 
 
 
Omluveni: 
Neomluveni: 

Martin Hlavatý, Josef Kraus, Milan Krčík, Iva Baláčková, Leoš Knížák, 
Luděk Kment, Lenka Dupalová, Tomáš Klail, Ing.Jitka Doležalová, 
Ing.Jaroslav Krejčí, Irena Jelínková, Jana Adamová, RNDr.Zdeněk 
Lipský,CSc. 
Jitka Zimmermannová 
Ing. Ladislav Exner 

Člen RM: Josef Kraus 

Příští jednání: 16. 3. 2015 v 17,00 hod. v zasedací místnosti Zemědělské správy, Benešova ul., 
2.patro, boční vchod 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora 
 
b e r e   n a   v ě d o m í 
 
zápis z 2. jednání komise životního prostředí ze dne 9. 2. 2015 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 
a) Úkoly z předchozího jednání: přítomní obdrželi seznam kontejnerových stanovišť v Kutné Hoře a paní 
Dupalová upozornila na možnost odsunutí kontejnerů na třídění nápojových kartonů od kontejnerů na 
papír a komunálního odpadu. Pan Hlavatý projedná tuto možnost s MVE PLUS. Paní Hladíková zašle ke 
zveřejnění do Kutnohorských listů informaci o svozu separovaných odpadů. Pan Kraus upozornil na 
pozůstatky po kontejnerovém stání v Malíně – paní Hladíková prověří, popř. zajistí úklid u TSKH. Koncepce 
zeleně – paní Dupalová pošle přehled náhradní výsadby a kácení. Pan Klail pošle přehled míst pro 
náhradní výsadbu.  Paní Hladíková prověří, zda odbor školství využil dotaci v rámci Programu podpory 
environment. vzdělávání. Problém s plasty pod Sukovem – paní Ing. Doležalová se pokusí nahlédnout do 
provozního řádu sběrny plastů, zda je tam uvedený závazek úklidu odlétaných plastů, popř.  vyzve ČIŽP, 
která provede na základě stížností obyvatel kontrolu provozovny. 

b) Pan Kment začal diskuzi o kácení stromů, které probíhá ve městě a o torzech stromů na hřbitově. 
Upozornil na znění vyhlášky č. 395/1992 Sb. § 8, odstavec (1) Poškozování a ničení dřevin rostoucích 
mimo les (§ 7 odst. 1 zákona) je nedovolený zásah, který způsobí podstatné a trvalé snížení jejich 
ekologických a estetických funkcí nebo bezprostředně či následně způsobí jejich odumření. 
Pan Klail bude přítomen na kontrolních dnech a bude komisi informovat o současném stavu kácení 
stromů ve městě. 
O kácení by měli být občané předem informováni – umístěním cedulí s označením projektu.  
Komisi pro životní prostředí bude  o záměru kácení stromů, včetně fotodokumentace informovat Ing. 
Štolbová. 
Vyjádření OSM: Informační cedule o probíhající akci má za úkol umístit odbor investic, který celou akci 
koordinuje. Na hřbitově v současné době probíhá pouze kácení, již ořezané stromy jsou připravená torza, 
která dle rozhodnutí poskytovatele dotace budou ponechána či dokácena. Bližší informace podá M. 
Špačková. 
V současné době je zasílán seznam specifikací práci, které obsahují jednotlivé zásahy na zeleni, včetně 
fotografií mimo jiné panu Klailovi a Starému. V případě kácení dřevin mimo les je účastníkem řízení i 
spolek Denemark, který je o všech káceních písemně informován a může podávat námitky k řízení. O 
rozsáhlých káceních jsou občané informováni v tisku či na stránkách Města Kutné Hory. 
 
c) Pan Kraus navrhl možnost zapojení škol do projektu ,,Uklidíme Česko“. Pokusí se kontaktovat Školní 
radu. 
 
d) Obyvatelé v ulici Havířská stezka požadují skácet břízu zasahující do fasády domu – p.Klail o tomto 
požadavku není informován.  
Vyjádření OSM: OSM obdržel žádost od obyvatel domu v ulici Havířská stezka o pokácení břízy a ořechu. 



Vzhledem ke skutečnosti, že dřeviny jsou v dobrém stavu není důvod k jejich kácení, pouze dojde 
k zakrácení větví zasahujících do fasády domu. O tomto zákroku byly výše uvedení v rámci specifikace 
prací zaslané dne 5.12.2014 e-mailem informováni. 
 
e) Kovy – komise navrhuje Radě města nákup sběrných nádob na třídění kovů. V současné době obyvatelé 
města odevzdávají kov do sběrného dvora nebo do výkupen ve městě.  Paní Hladíková prověří dotace na 
nákup sběrných nádob na kovy. 
Vyjádření OSM: V současné době mohou občané kovový odpad odevzdat ve sběrném dvoře, popřípadě do 
výkupen. Dle zkušeností Prahy 1 s tímto typem kontejnerových nádob nedochází k jejich vykrádání a 
občané jej využívají. Mohlo by se vyzkoušet jako pilotní projekt např. na sídlištích. Společnost Ekokom 
sběrné nádoby na kovový odpad nenabízí a nedoporučuje umístění. Občané do nádob odkládají i 
plechovky od barev a tím vznikají městu další výdaje na likvidaci nebezpečného odpadu. 
 
f) Ing. Krejčí navrhl možnost zalesnění trojúhelníku u Kauflandu před č.p. 89. Pan Hlavatý tento návrh 
projedná na komisi pro sídliště. 
Vyjádření OSM: Tato zelená plocha byla již několikrát projednávána se záměrem zavezení dolíku a 
rozšíření zelené plochy či zřízení parkovacích stání. S ohledem na vyjádření dotčených obyvatel bylo od 
těchto vizí upuštěno s tím, že bude ponechán dolík, který je v zimním období využíván dětmi k sáňkování. 
 
g) Podzemní kontejnery – do příštího jednání vytypovat místa pro umístění podzemních kontejnerů. 
Vyjádření OSM: Podzemní kontejnery jsou pouze umístěné v historické části města, kde mají i své 
opodstatnění. Tento typ kontejnerů má vysoké pořizovací náklady, i zajištění svozu je několikrát vyšší než u 
standardních kontejnerů. S ohledem na tyto skutečnosti nedoporučujeme jejich instalaci do dalších 
městských částí. 
 
h) Sběr použitých jedlých olejů – paní Hladíková osloví společnosti Černohlávek oil a Viking group, které 
nabízí možnost umístění sběrných nádob po městě, následně jejich svoz a likvidaci. 
Vyjádření OSM: Umístění kontejnerů na jedlé oleje bylo projednáváno v Komisi pro sídliště, která vyjádřila 
nesouhlas s tím, že sběrný dvůr postačuje k zajištění likvidace těchto olejů. Zápis projednán radou města 
dne 10.9.2014 usnesením č. 771/14. 
 
ch) p.Lipský požádal p.Klaila o informace ohledně úklidu starého pletiva na Kaňkovském vrchu a kdy 
spolek Denemark provede úklid. 
 
i) Jednání bylo v 18,30 hodin ukončeno a byly dohodnuty příští termíny jednání na 16.3. a 13.4.2015 se 
zahájením v 17,00 hodin, v zasedací místnosti Zemědělské správy. 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 

Komise navrhuje uskutečnit jednání s VHS ohledně sběru použitých jedlých olejů. 

Komise doporučuje RM rozmístění sběrných nádob na kovy a po městě (např. 
z OPŽP, …) 

4) Reakce rady města : 

Usnesení č. 210/15 k zápisu z jednání komise životního prostředí  
Rada města b e r e n a v ě d o m í  

zápis z 2. jednání komise životního prostředí ze dne 9. 2. 2015. 

Zapsala: Kateřina Hladíková                                       Elektronicky ověřil: Martin Hlavatý 

 

 


